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شيوا نوروزي

شكايت هاي خارجي و ارزهاي از دست رفته
جنگ زرگري باشگاه ها در خصوص عدم رعايت سقف بودجه و ادعاي كاهش 
دستمزدها به نفع ديگري هنوز ادامه دارد، در حالي كه شاكيان خارجي با 
قدرت مشغول رساندن پرونده هاي شكايت خود به فيفا و بستن پنجره  نقل 

و انتقالات و گرفتن اصل و ديركرد دستمزدهاي ارزي شان هستند. 
سال هاست كه از شنيدن خبر بسته شدن پنجره نقل وانتقالات تيم هاي 
ايراني به ويژه سرخابي ها، نه شوكه مي شويم و نه تعجب مي كنيم، چراكه 
هم هواداران، هم مديران باش��گاه و هم خارجي هايي كه با اين تيم ها 
قرارداد مي بندند، مي دانند قرار نيست دستمزدشان سر موعد مقرر و به 
شكل حرفه اي پرداخت شود. در نتيجه شكايت به مراجع بين المللي تنها 
راه رسيدن به دستمزد معين است. اينكه دستمزد مندرج در قراردادها 
چطور و براساس چه مبنايي تعيين مي ش��ود موضوعي جداست و در 
اين مقال نگنجد. فعلًا بحث مان بر س��ر دو ش��كايت خارجي جديد از 
سرخابي هاست كه باعث بسته شدن پنجره استقلال شده و قرمزها نيز 

در نوبت اعمال محروميت هستند. 
لئوناردو پريرا، مهاجم برزيلي پرسپوليس بعد از آنكه نتوانست به 143هزار 
دلارش برسد به فيفا شكايت كرده اس��ت. از طرفي مطالبات 400 هزار 
دلاري رادوشوويچ، دروازه بان خارجي نيز هنوز پرداخت نشده و آقايان 
وعده پرداخت آن از محل درآمدهاي باشگاه در فيفا را در آينده نزديك 
داده اند. از سوی ديگر با شكايت دس��تياران خارجي ريكاردو ساپينتو، 
سرمربي پرحاشيه سابق اس��تقلال، پنجره آبي ها بسته شده است. گويا 
طلب دستياران او 41 هزار دلار اس��ت و خود ساپينتو نيز هنوز بيش از 
300هزار دلار از اس��تقلال طلب دارد. داستان شاكيان خارجي نه تنها 
تمامي ندارد، بلكه هر بار بر تعداد آنها افزوده هم مي شود و علاوه  بر اصل 
پول، ديركرد ارزي نيز بايد به حس��اب طلبكاران واريز شود. تنها در اين 

صورت است كه پرونده بسته و پنجره نقل و انتقالات باز خواهد شد. 
مديران باشگاه هاي ليگ  برتري و در رأس آنها سرخابي ها، همواره هنگام 
استخدام خارجي ها ژست  پيروزي و برتري نس��بت به رقيب مي گيرند و 
مطمن  هستند يا تا انتهاي فصل از سمت شان بركنار می  شوند يا اينكه زمان 
شكايت خارجي ها در باشگاه  مسئوليتي ندارند. مديران جديد نيز همين 
مسئله را بهانه مي كنند و هيچ مسئوليتي به گردن نمي گيرند. در نهايت 
طلبكار خارجي از طريق فيفا و البته بعد از مدتی طولاني، هم اصل پول را 
مي گيرد و هم ديركردش را. از آنجا كه هميشه باشگاه هاي ما بازنده هستند، 
هزينه هاي دادرسي ش��اكي نيز از بيت المال پرداخت مي شود. اين وسط 
آقايان مدعي اند بدهي هاي خارجي از محل درآمدهايمان در فيفا پرداخت 
مي شود. يك نفر مدير، مسئول و دلسوز هم پيدا نمي شود به اين حضرات 
بگويد فيفا به باشگاه ها يا فدراسيون ها كمك هزينه نمي دهد تا بدهي هايشان 
را پرداخت كنند، بلكه اين پول بايد صرف تيم هاي پايه، تجهيز زيرساخت ها 
و آموزش و پيشرفت فوتبال ش��ود. آقايان بروند دعا به جان فيفا كنند كه 
س��الانه مبالغي را براي باشگاه ها و فدراس��يون ها در نظر گرفته و بهانه اي 
جور شده براي مديران نالايق فوتبال ايران. از طرفي ما بالاخره نفهميديم 
پول هاي ايران در فيفا بلوكه شده يا نشده؛ هر جا لازم باشد مي گوييم تحريم 
هستيم و اجازه برداشت از حسابمان در فدراسيون جهاني را نداريم و هر جا 
هم صلاح بدانند مي گويند طلب فلان خارجي از فيفا پرداخت مي شود. اول 
و آخر اينكه قهرمان آسيا هم كه شويم فرقي به حالمان نمی كند، چراكه 
در نهايت هر درآمدي از فيفا و اي اف سي به دست آوريم به جيب شاكيان 
خارجي مي رود و نه خبري از پشتوانه سازي و توجه به تيم هاي پايه است 
و نه پولي صرف آموزش و رفع كمبودهاي سخت افزاري مي شود. نزديك 
بودن فصل نقل وانتقالات زمستاني به كنار، اينكه هرازگاهي يك شكايت 
بين المللي رسانه اي شود و خبر محروميت مان را دنيا بشنود، نه فقط براي 

فوتبال، بلكه براي ورزش و همچنين كشورمان افت دارد.

دنيا حيدري

 چرا واليبال 
در اولويت هاي وزير نيست؟!

كمتر  از دو هفته از پايان دوره رياس��ت داورزني در فدراسيون واليبال 
مي گذرد، اما هنوز خبري از انتخاب سرپرست يا مشخص شدن تاريخ 
برگزاري مجمع اين فدراسيون نيست، آن هم در شرايطي كه واليبال 
ايران روز هاي سختي را سپري مي كند. بازي هاي ضعيف چند  ماه اخير 
از يك س��و، پايان دوره مديريت داورزني از س��وي ديگر و بلاتكليفي 
نيمكت تيم ملي درس��ت مانند صندلي مديريتي فدراس��يون، اوضاع 
واليبال ايران را به شدت پيچيده كرده است. با وجود اين به نظر مي رسد 

كه فدراسيون واليبال در اولويت هاي وزير ورزش نيست. 
دوش��نبه، وزير ورزش و جوانان روز پ��ركاري را داش��ت و چهار حكم 
سرپرس��تي را امضا و تكليف فدراسيون هاي س��واركاري، دووميداني ، 
انجمن هاي ورزش��ي و همچنين دفت��ر هماهنگي امور اس��تان ها را تا 
حدودي مشخص كرد، اما برخلاف انتظار خبري از زدن حكم سرپرستي 
براي فدراسيون واليبال نبود. حال آنكه با توجه به حساسيت هاي موجود، 
بي ترديد روشن شدن تكليف فدراسيون واليبال يكي از امور واجبي است 
كه وزير ورزش بايد در كمترين زمان ممكن به آن بپردازد، چراكه تيم 
ملي واليبال ايران براي صعود به المپيك كار بسيار سختي پيش رو دارد 
و بلاتكليفي و تعلل در انتخاب سرپرست يا رئيس فدراسيون و همچنين 

سرمربي مي تواند دشواري مسير صعود به المپيك را دشوارتر كند. 
ليگ ملت ه��اي واليبال)2024( تنه��ا فرصت ايران ب��راي حضور در 
بين مسافران پاريس است، اما آيا با شرايط موجود مي توان اميدوار به 

موفقيت در اين راه سخت و دشوار بود؟
قبل از پايان دوره داورزن��ي صحبت از مذاكره با مربيان��ي چون بليجيني، 
هاينن، پياتزا، الكنو، پيمان اكبري و سعيد معروف بود. حالا اما  خبرهايی از 
توافق بليجيني با بلغارستان به گوش مي رسد و اين يعني دايره انتخاب هاي 
فدراسيون محدودتر از قبل شده است. اما شايد اين مسئله چندان اهميتي 
براي آقايان مسئول ندارد كه هنوز درصدد روشن كردن تكليف فدراسيون 
واليبال برنيامده اند! اين در حالي است كه صعود به المپيك در گرو انتخاب 
يك مربي كاربلد است، اما لازمه انتخاب سرمربي ، مشخص شدن وضعيت 
فدراسيوني است كه چيزي حدود 10 روز از پايان دوران خدمت رئيس آن 
مي گذرد و در طول اين م��دت وزارت ورزش نه قدمي در راس��تاي انتخاب 
سرپرست برداش��ته و نه مجوز برگزاري مجمع فوق العاده را داده است. اين 
در حالي است كه قبل از پايان دوران داورزني، تاريخ مجمع فوق العاده براي 
انتخاب سرپرست از سوي فدراسيون اعلام شد، اما وزرات ورزش سريعاً توسط 
پولادگر آن را رد كرد. تصميمي كه نشان مي داد وزارت ورزش علاقه اي ندارد 
كه سرپرست فدراسيون از سوي مجمع انتخاب شود، اما اينكه چرا با وجود 
حساسيت هاي مشهود و شرايط خاص واليبال، وزارت هنوز قدمي در راستاي 
روشن شدن تكليف اين فدراسيون برنداشته است،  جاي سؤال و البته تعجب 
دارد. اما مسئله اينجاس��ت كه زمان در حال گذر اس��ت و دود اين تعلل ها 

بي ترديد به چشم تيم ملي واليبال ايران خواهد رفت!

امير قلعه نويي، س��رمربي تيم ملي فوتبال علاوه بر بازي با اندونزي، 
درخواست برگزاري يك مسابقه ديگر را پيش از جام ملت هاي 2023 
داده است. اين رقابت ها 22 دي ماه آغاز و طبق برنامه اردوي تيم ملي از 
12 دي ماه آغاز خواهد شد. قلعه نويي درخواست دو بازي تداركاتي را 
داده كه يكي از آنها نهايي شده و ملي پوشان 19 دي ماه در قطر و پشت 
درهاي بسته برابر اندونزي قرار مي گيرند. با درخواست سرمربي، يك 
بازي براي 14 دي ماه نيز در نظر گرفته شده و فدراسيون فوتبال به 

دنبال رايزني براي نهايي شدن اين ديدار است.

درخواست ژنرال براي بازي دوستانه

هفته هفتم ليگ  برتر بسكتبال امروز با پنج ديدار برگزار مي شود. 
رويارويي مهرام و كاله حس��اس ترين ديدار هفته اس��ت. در اين 
فصل، مهرام با هدايت ف��رزاد كوهيان هنوز نتوانس��ته روزهاي 
خوب گذشته را تكرار كند و در رده هفتم قرار دارد. كاله هم با علي 
آرزومندي رتبه پنجم را تصاحب كرده اس��ت. در ساير ديدارها؛ 
فولاد هرمزگان با طبيعت، آورت��ا با ذوب آهن، نفت آبادان با مس 
كرمان و مس  رفسنجان هم با ليمونديس مصاف مي دهند. ديدار 
رعد پدافند با شهرداري گرگان نيز به دليل حضور شهرداري در 

سوپرليگ غرب آسيا يك شنبه برگزار مي شود.

جدال مهرام و كاله در ليگ

خوب  مي داند كه با كسب طلاي بازي هاي آسيايي حالا چشم همه 
به اوست و انتظار دارند تا جايگزين خوبي براي حدادي باشد، اما اميد 
زيادي ندارد كه بتواند سال هاي سال براي ايران مدال آوري كند، چراكه ادامه مسير موفقيت، نيازمند 
حمايت است. مهم ترين فاكتوري كه حسين رسولي، پرتابگر ديسك ايران آن را نمي بيند: »شرايط 

من مثل زماني كه حدادي تمرين مي كرد، نيس��ت. به همين 
دليل مي ترسم عمر ورزشي  ام كوتاه باشد، چراكه مسئولان 
كم لطفي و ما را به حال خود رها كردند. قرار بود در صورت 
كسب طلاي هانگژو از سربازي معاف شوم. همچنين قرار 
بر اين بود شغلي در بانك برايم جور كنند، اما همه چيز در 
حد وعده و وعيد باقی ماند. فكر مي كردم بعد از قهرماني 
در بازي هاي آس��يايي با من تماس مي گيرند كه به چه 

چيزهايي جهت كسب سهميه المپيك نياز دارم، اما 
هيچ خبري نشد! افش��ين داوري هم قول داده بود 
كارهايم را پيگيري كند كه متأسفانه درگير انتخابات 

فدراسيون است. از وقتي كه از هانگژو برگشته ام، 
گفتم ك��ه ق��راردادم را با مرب��ي ام يعني هادي 
سپهرزاد بنويسيد و درخواس��ت يك اتاق در 
مجموعه آفتاب انقلاب را كرده ام، اما متأسفانه 
امروز و فردا مي كنند و خبري از اتاق نيس��ت. 

من كه درخواست اردوي امريكا ندادم؛ درخواست 
يك اتاق در آفتاب انقلاب را دادم، اما هنوز خبري نيست تا 

تمريناتم را شروع كنم.«

 پاداش ميلياردي دبير به پرمدال ترين كشتي گير ايران

 يك اتاق خواستم، نه اردوي امريكا!

جراحي كتف حسن يزداني، مهم ترين خبر كشتي در چند هفته اخير        بازتاب
بود كه دغدغه هاي زيادي را ايجاد كرده ب��ود، خصوصاً كه دبير نيز در 
اظهارنظري ناباورانه گفته بود هيچ كشتي گيري تاكنون نتوانسته پس از عمل كتف به ميادين بازگردد، 
اما اميدوارم يزداني اولين كشتي گيري باشد كه پس از جراحي كتف به ميادين كشتي بازمي گردد. ادعايي 
كه شايعه نرسيدن يزداني به المپيك را پررنگ تر مي كرد، اما در لابه لاي تمام اين اخبار ناگوار،  شنيده 
مي شود كه رئيس فدراسيون كشتي براي كاهش دغدغه هاي پرمدال ترين كشتي گير تاريخ ايران در 
جهان و  المپيك، پاداشي 2ميليارد توماني به او پرداخت كرده است. شايد به اين دليل گفته مي شود دبير، 
يزداني را ترغيب كرده كه به جاي حضور در ليگ كتف خود را به تيغ جراحان بسپارد. البته شنيده مي شود 
كه مسئولان تيم انبوه سازان هوتن نيز قرارداد اين ستاره را پرداخت كرده اند، اما بي ترديد پاداش ميلياردي 

دبير تا حد زيادي دغدغه هاي مالي حسن يزداني را در اين روزهاي سخت كاهش داده است.

جودوی ايران در پاريس 2024 نماينده دارد

اتمام تعليق جودوی ايران، اين رشته مدال آور را 
از ركود خارج كرده و انتظار مي رود در آينده اي 
نزديك جودو روی تاتامي رقابت هاي بين المللي 
درخشش گذش��ته را تكرار كند. تعليق چهار 
ساله اين رشته فرصت هاي زيادي را از جوانان 

باانگيزه گرفت، اما از شهريورماه تاكنون تيم هاي 
ملي در چند رويداد خارجي حضور فعالي داشته  
و مدال ه��اي اميدبخش��ي را كس��ب كرده اند. 
بازي هاي آس��يايي هانگژو مهم ترين آنها بود و 
اگرچه جودوكارهاي ما روي س��كو نرفتند، اما 

حضورشان در اين رويداد نقطه عطفي بود براي 
تيم بزرگسالان تا به مس��ير موفقيت بازگردد. 
همچنين تيم ملي در مسابقات رياست جمهوري 
تاجيكستان شركت كرد، در رقابت هاي كاتای 
قهرماني جهان نايب قهرمان شديم و تيم هاي 
نوجوانان و جوانانمان نيز در آس��يا سه بار روي 
سكو رفتند. آرش ميراس��ماعيلي معتقد است 
با اين ش��رايط جودو موفقيت هاي بيش��تري 
كسب خواهد كرد. رئيس فدراسيون جودو در 
گفت وگو با ميزان از درخشش جودوكاران ايراني 
گفت: »بعد از شهريورماه كه تعليق برطرف شد، 
با حجم كاري زيادي مواجه بوديم كه خداراشكر 
فع��لًا در تمام مس��ابقات حضور داش��تيم. در 
بازي هاي آسيايي شركت كرديم و بلافاصله بعد 
از آن به تاجيكستان رفتيم كه يك برنز گرفتيم. 
در رقابت هاي كات��اي قهرماني جهان هم براي 
اولين بار دو طلا گرفتيم و نايب قهرمان جهان 
شديم. تيم نوجوانان و جوانان ايران بعد از چهار 

س��ال در يك رويداد بين الملل��ي بزرگ حاضر 
شد و يك نقره در نوجوانان و دو برنز در جوانان 
گرفت. در بخش مردان به طور كامل ش��ركت 
كرديم و در بخش بانوان هم هش��ت جودوكار 
داش��تيم. عملكرد بچه ها قابل قب��ول بود. آنها 
هي��چ رنكينگ��ي نداش��تند و در بدترين جاي 
جدول ق��رار گرفته بودند. با تمام اين ش��رايط 
جودوكاران م��ا خوب بودند و درخش��يدند. به 
چشم سرمايه گذاري به اين اعزام ها نگاه كرديم، 
چون اين بچه ها آينده جودوي ايران هستند.« 
ميراس��ماعيلي از اهداي وايلدكارت بازي هاي 
المپيك به جودوی ايران خبر داد: »درخواست 
حضور در المپيك به صورت وايل��دكارت را از 
رئيس فدراسيون جهاني داشتيم و اين قول را 
داده اند كه نامه نگاري با IOC انجام شود. قرار 
است يك يا دو سهميه به ما بدهند تا ما هم در 
المپيك نماينده داشته باشيم؛ كار هاي اوليه در 

اين خصوص انجام شده است.«
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سه نماينده فوتبال 

فريدون حسن 
اي�ران در لي�گ       گزارش  يک

قهرمانان آسيا اين 
هفته در ش�رايطي كاملًا نابرابر مقابل رقباي 
خود ق�رار گرفتن�د. اي�ن ش�رايط نابرابر، نه 
ارتباطي به تعداد مصدومان و محرومان داشت 
و نه ارتباطي با ميزان امكانات و مسائلي از اين 
دست، بلكه تنها به خاطر نوع برنامه ريزي هاي 
منحصر به فرد در فوتبال ايران از سوي سازمان 

ليگ و فدراسيون فوتبال بود. 
در حال��ي كه كش��ورهاي رقيب در ق��اره كهن 
رقابت هاي ليگ شان را به صورت كاملًا حرفه اي 
و منظم برپا مي كنن��د، ليگ مثلًا حرفه اي ايران 
چنان نامنظم و بي برنامه مس��ير خ��ود را ادامه 
مي دهد كه برخي از تيم ها نزديك به س��ه هفته 
است كه مسابقه نداشته اند. به برنامه رقابت هاي 
ليگ كه نگاه كنيد، متوجه مي شويد ظرف امروز 
و فردا و روزهاي هفته آينده ليگ تعطيل است. 
علت را از هر كسي كه بپرسيد، نمي تواند جواب 
درستي به ش��ما بدهد، اما توجه به صحبت هاي 
سيدمهدي رحمتي، سرمربي نساجي مازندران 
بعد از بازي اين تيم با نماينده هندوستان مي تواند 

تا حدود زيادي ماجرا را روشن كند. 
رحمت��ي مي گوي��د: »باي��د از س��ازمان ليگ و 
برنامه ريزي منظم و مرتب شان تشكر كنيم كه هر 
سه روز برايمان بازي گذاشتند و تحت فشار كامل 

با تراكتور، سپاهان و سپس نوبهار بازي كرديم! 
تيمي كه بازيكن نداشته باشد، اذيت مي شود. در 
ادامه اين راه كه فشار مسابقات آسيايي برداشته 
شود، مطمئناً مي توانيم اتفاقات خوبي را در ليگ 

برتر رقم بزنيم.«
اين حرف هاي س��رمربي تيمي است كه ادعاي 
حرفه اي بودن دارد. تيمي كه مي دانسته با چنين 
برنامه فشرده اي روبه روست، اما به رغم تعطيلي 
بيش از حد مسابقات ليگ ايران باز هم ناراضي 
اس��ت كه بازيكنانش مجبور شده اند هر سه روز 
يك بار مسابقه بدهند تازه اين در شرايطي است 
كه نس��اجي بايد از تيمي ميزبان��ي مي كرد كه 
فوتبال كشورش در آس��يا هيچ محلي از اعراب 

ندارد، يعني نماينده هندوستان!
حرف ه��ا و انتقاد هاي رحمت��ي را بگذاريد كنار 
انتقادهاي از اين دس��ت ديگ��ر مربيان ليگ كه 
نمونه اين حرف ها را تك��رار مي كنند و بعد اين 
حرف ها را مقايسه كنيد با آمار تيمي مثل النصر 
عربستان حريف پرسپوليس تا متوجه شويد چرا 
بقيه پيشرفت مي كنند و فوتبال ايران پسرفت. 
النصر عربس��تان تا پيش از بازي دوش��نبه شب 
مقابل پرسپوليس 27بازي در فصل جديد برگزار 
كرده بود در حالي كه سرخ هاي تهران در همين 
مدت زم��ان تنها 13 ب��ازي انج��ام داده بودند. 
النصر سه روز قبل از بازي با پرسپوليس در ليگ 
عربستان بازي كرد و سه روز بعد از بازي با سرخ ها 

بايد به مصاف الهلال برود. حالا يكي پيدا شود و 
بگويد پرسپوليس كجاست؟ 

تمام ليگ هاي كشورهاي آسيايي با نظم و ترتيب 
خاص و البت��ه رعايت اصول حرف��ه اي در حال 
برگزاري اس��ت. تنها روزهاي فيفا هس��تند كه 
آن هم براي چند روز و نه چند هفته رقابت هاي 
باش��گاهي را تعطيل مي كنند، اما داستان ليگ 
و فوتبال حرفه اي ايران داستاني كاملًا متفاوت 
اس��ت. اينجا نبايد به بازيكن، مربي و س��رمربي 
زياد فشار آورد و توقع نتيجه گيري و پيروزي هم 

داشت، فقط بايد پول حرفه اي به آنها داد! 
اينكه تيم هاي باش��گاهي اي��ران در رقابت هاي 
باشگاهي آسيا با مش��كل روبه رو مي شوند شايد 
بخش��ی از آن مربوط به امكانات و بازيكن باشد، 
اما قطعاً بخش عمده اي از آن مربوط به اين است 
كه در روزهايي كه رقبا در ميدان حضور دارند و 
با رقابت خودشان را آماده مي كنند، فوتبال ايران 
و تيم هايش در حال اس��تراحت هستند، چون 
مثلًا 10روز قبل يك بازي برگزار كردند و نبايد 
زياد فشار رويشان باش��د. اينكه مهاجم خارجي 
فلان تيم موقعي��ت صددرصد را خراب مي كند، 
اول به اين مسئله بر مي گردد كه باشگاه اصلًا او 
را در شرايط مس��ابقه قرار نداده كه توقع گلزني 

داشته باشد. 
ليگ برتر فوتب��ال ايران تعطيل اس��ت، آن هم 
به بهانه ه��اي مختلف؛ يك ماه ب��راي بازي هاي 

آسيايي و يك ماه براي يك مسابقه تيم ملي. به 
نظر مي رسد اگر امكانش وجود داشت، حتي به 
بهانه بازي هاي پاراآس��يايي هم ليگ را تعطيل 
مي كردند يا مثلًا به بهانه اعزام تيم ملي كشتي 
و وزنه برداري! ب��ه هر حال نكته اينجاس��ت كه 
فوتباليست حرفه اي ايران زياد نبايد تحت فشار 
قرار بگيرد. اي��ن هم كه ديگران ليگ هايش��ان 
را اينق��در مرت��ب برگزار و هر س��ه، چه��ار روز 
يك بار بازي مي كنند براي اين اس��ت كه آنها به 
بازيكنانش��ان اهميت نمي دهند، والا مثل ما به 

آنها استراحت مي دادند. 
فوتبال در آسيا با س��رعتي خيره كننده به سمت 
حرفه اي ش��دن درس��ت در حال حركت است و 
درست در چنين شرايطي فوتبال ايران همچنان 
آماتوروار حركت مي كن��د و تنها ادعاي حرفه اي 
ب��ودن دارد. اين واقعيتي اس��ت كه اي��ن روزها 
به وضوح ديده مي ش��ود، اما آنها كه از كنار شعار 
حرفه اي ش��دن فوتبال ايران كيسه هايشان را پر 
مي كنند اجازه نمي دهند كه اين رشته در مسير 
درس��ت حرفه اي ش��دن قرار بگي��رد. رقبا بازي 
مي كنند و براي رويارويي با ما آماده مي ش��وند، 
ولی ما استراحت مي كنيم و در رؤيا مي بينيم كه با 
برتري مقابل آنها روي سكوي قهرماني ايستاده ايم، 
درست مانند حكايت شتر و پنبه دانه، اما واقعيتی 
كه ام��روز مش��اهد مي كنيم چيزی نيس��ت جز 

پيشرفت رقبا و در جا زدن ما. شميم رضوان 

 پرپر شدن دوباره گل طارمي مقابل بارسا

 انتقام سخت زنبورها
 از ميلان در سن سيرو

هفته چهارم ليگ قهرمانان اروپا در حال��ي با برگزاري بازي هاي چهار 
گروه نخست پيگيري ش��د كه همه نگاه ها به گروه F بود؛ گروه مرگ 
با حضور تيم ه��اي دورتموند، پاری س��ن ژرمن، نيوكاس��ل و ميلان. 
پاري س��ن ژرمن اميد زيادي به گرفتن انتقام بازي رفت از نيوكاس��ل 
داش��ت، اما در نهايت به تس��اوي رضايت داد، آن هم در ش��رايطي كه 
خيلي زود در اين ديدار خانگي از حريف عقب افتاد و دست آخر نيز به 
لطف پنالتي در ثانيه هاي پاياني بود كه كار را به تساوي كشاند، ولی در 
شرايطي كه ادي هاو به دليل پنالتي در ثانيه هاي واپسين بازي مدعي 
است كه سر تيمش را بريدند، امباپه برد را حق پاري سن ژرمن مي  داند: 
»مگر نيوكاسل چه كرد. مساوي عادلانه نبود و حق ما برد بود.« بسياري  
پی اس جی را شانس نخست صعود از اين گروه مي دانستند، اما حالا بعيد 
نيست اگر پولدارهاي پاريسي كه با هفت امتياز از چهار بازي در رده دوم 

هستند موفق به صعود از گروهF نشوند. 
در ديگر بازي اين گروه كه رويارويي سر و ته جدول بود، دورتموند موفق 
به برتري 3 بر يك مقابل ميلان ش��د. اين در حالي ب��ود كه با توجه به 
تساوي در دور رفت ، ميلان اميد زيادي به برتري در اين ديدار خانگي 
داشت، خصوصاً كه اين تنها راه براي زنده نگه داشتن شانس صعود بود، 
اما ميزبان تصور چنين شروع وحشيانه اي را از حريف نداشت. بلافاصله 
بعد از آنكه داور در س��وت خود دميد بازي چنان سرعتي گرفت كه تا 
دقيقه 10 دو پنالتي گرفته ش��د! يكي به س��ود ميزبان و يكي به سود 
ميهمان، اما برخلاف ميلان كه قدر فرصت پيش آمده را ندانست،  زردها 
به بهترين شكل از آن استفاده كردند. اما شب ، شب ميلان نبود، چراكه 
با وجود جبران گل خورده، دروازه ياران پيولي تا پايان بازي دو مرتبه 

ديگر نيز باز شد تا همان شود كه سرمربي دورتموند در پي آن بود. 
كار پورتو اما با قبول شكس��ت 2 بر يك مقابل بارس��ا به هفته آخر كشيد، 
چراكه شاختار نيز با برتري مقابل آنتورپ همانند پورتو تيم هفت امتيازي 
گروه H است. هرچند كه پورتو مي توانست بازي را با هشت امتياز به پايان 
ببرد اگر بار ديگر گل طارمي آفسايد اعلام نمي شد، اما سرمربي پورتو مدعي 
شد نمايش تيمش ثابت كرد پورتو توان مغلوب كردن هر تيمي را در اروپا 
دارد و اين ادعاي جالب بعد از دومين باخت مقابل كاتالان ها بود. در گروه 
A همانطور كه انتظار مي رفت اتلتيكو با عبور از س��د فاينورد صدرنشين 
ماند و لاتزيو ب��ا برتري مقابل س��لتيك تيم دوم ج��دول. در گروه G نيز 
منچسترسيتي همانند بازي رفت برد پرگلي مقابل لايپزيش كسب كرد)2 

بر3(، يانگ بويز هم نخستين برد خود را مقابل ستاره سرخ دشت كرد.

كتايون اش�رف به عنوان اولي�ن داور زن ايراني در 
مس�ابقات قايقراني اس�لالوم )آب هاي خروشان( 

بازي هاي المپيك پاريس قضاوت خواهد كرد.
فدراس�يون جهاني كانوئينگ در فاصله كمتر از يك 
سال تا شروع بازي هاي المپيك داوران رشته اسلالوم 
را معرفي كرد. در بين اسامي معرفي شده نام يك بانوي 
ايراني هم به چشم مي خورد. طبق اعلام فدراسيون 
جهاني، نايب رئيس فدراسيون قايقراني كشورمان در 
پاريس 2024 يكي از داوران بازي ها خواهد بود. اشرف 
علاوه  بر مسئوليت مديريتي كه برعهده دارد، يكي از 
داوران رشته اسلالوم نيز هست و با توجه به قضاوت او 
در رقابت هاي جهاني و آسيايي طي سال هاي گذشته، 

تجربه زيادي در اين حوزه دارد. 

 قضاوت بانوي ايراني 
در اسلالوم المپيك

قاب

رقبا  بازي  مي كنند  ما  استراحت
براي پاراآسيايي هم ليگ برتر را تعطيل  مي كرديد!


